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Protokół Nr XXX/2018 

z XXX sesji VII kadencji Rady Gminy Fabianki 
w dniu 8 luty 2018 roku 

 
 Sesja Rady Gminy Fabianki rozpoczęła się o godz. 1600 i trwała do godz. 1901. Uczestniczyli w niej 
radni według załączonej listy obecności, sołtysi, Wójt Gminy - Zbigniew Słomski, Skarbnik Gminy –
Wiesława Prajwos, Radca Prawny – Lech Wiśniewski ,Sekretarz Gminy-Dorota Białkowska,  Radny Powia-
towy Tomasz Jezierski, Radny Powiatowy Jan KrzyŜanowski, Kierownik ZGK – Piotr Kujawski, Kierownik 
GOPS- Maria Skotnicka. 
 
Ad.1 
Przewodniczący RG Adam Rejmak- dokonał oficjalnego otwarcia XXX sesji Rady Gminy Fabianki i po 

zapoznaniu się z listą obecności stwierdził, Ŝe obrady są prawomocne z uwagi na wymagane kwo-
rum. Obecnych 13 radnych. Brak Radnego Tomasza Basiejko oraz Radnego Piotra Jettera. Następnie 
powitał wszystkich Radnych, Radnych Powiatowych, Pana Wójta, pracowników Urzędu Gminy oraz 
sołtysów. 

 
   
Ad.2 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał czy są propozycje zmian w porządku dzisiejszej sesji. W 

związku z brakiem wniosków, Przewodniczący RG odczytał porządek sesji oraz zarządził głosowa-
nie nad przyjęciem odczytanego porządku. 

 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymuj ących się” przyj ęła 
porządek obrad XXX sesji Rady Gminy w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie XXX sesji Rady Gminy i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Zatwierdzenie porządku sesji.      
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym, w szczególności z wykonania uchwał Rady. 
6. Wnioski poszczególnych komisji Rady Gminy i Klubu „Jedność”. 
7. Przedstawienie sprawozdań z działalności w 2017 roku VII kadencji Rady Gminy Fabianki      
    oraz poszczególnych komisji rady gminy.   
8. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
1) w sprawie zmian do budŜetu na 2018 rok, 
2) w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania  ulg w spłacie naleŜności  
   pienięŜnych mających charakter cywilnoprawny, stosowania z urzędu tych ulg, warunków dopuszczalności  
 Po mocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną oraz wskazania 
 organu lub osób uprawnionych do udzielenia tych ulg, 
3) w sprawie sposobu sprawienia pogrzebu przez gminę oraz określenia zasad zwrotu wydatków na pokrycie 
 kosztów pogrzebu , 
4) w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w  
 miejscowości Szpetal Górny- II” 
5) w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fabianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
 na poszczególnych stopniach awansu zawodowego i placówkach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 
 2017 roku, 
6) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Rocznego programu współpracy Gminy Fabianki z  
 organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 
 2003 r. o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2018”, 
7) w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 
 jednostka ewidencyjna Fabianki , 
8) w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, 
 jednostka ewidencyjna Fabianki , 
9) w sprawie uchwalenia Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Fabianki 
 na lata 2018-2023, 
10) w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
 Nowy Witoszyn, jednostka ewidencyjna Fabianki, 
11) w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
 Wichowo, jednostka ewidencyjna Lipno, 
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12) w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym 
 Wichowo, jednostka ewidencyjna Lipno, 
13) w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę, w trybie bez przetargowym części nieruchomości 
 połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Fabianki, jednostka ewidencyjna Fabianki, 
14) w sprawie wyraŜenia zgody na dzierŜawę części nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym  
 Fabianki, jednostka ewidencyjna Fabianki, 
9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
11. Wolne wnioski, zapytania i informacje. 
12. Zakończenie sesji. 
 
Ad.3 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zapytał, czy ktoś z Radnych ma pytania do protokołu Nr XXIX z sesji 

RG w dniu 19 grudnia 2017 r. 
 
Brak pytań. Zarządził głosowanie. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „przeciw”, 1 „wstrzymuj ących się” przyj ęła 
protokół Nr XXIX/2017 sesji RG Fabianki z dnia 19 grudnia 2017 roku. 
 
Ad. 4. 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – przedstawił informacje o działaniach podejmowanych w okresie mię-

dzysesyjnym od 20.12.2017 r. do 08.02.2018 r. Poinformował, Ŝe  wspólnie z Wójtem Gminy Fa-
bianki Zbigniewem Słomskim : 

 -prowadzili rozmowy z przedstawicielami Wojewódzkiego Szpitala we Włocławku i Urzędu Mar-
szałkowskiego w sprawie utworzenia w gminie Fabianki Punktu Medycznego. Niebawem odbędą się 
oględziny proponowanych miejsc w Szpetalu Górnym. Mają nadzieję, Ŝe ich argumenty uzyskają 
zrozumienie i poparcie ich zamierzenia, czego efektem będzie utworzenie powyŜszego Punktu. 

 -w związku z niekorzystnymi warunkami atmosferycznymi powodującymi powstawanie rozlewisk i 
zastoisk wody uczestniczył w objeździe dróg lokalnych oraz wizji lokalnej terenów prywatnych w 
wyniku interwencji mieszkańców gminy. Stwierdzili, Ŝe występujące zjawisko jest dodatkowo potę-
gowane niedroŜnością uszkodzeniami melioracji, na co mają wpływ takŜe mieszkańcy gminy. 
Uzgodnili, Ŝe na tym etapie przeprowadzą doraźne czynności polegające na wypompowaniu wody z 
niektórych terenów.  

 24 stycznia na zaproszenie Pana Wójta uczestniczył w naradzie z dyrektorami szkół gminy Fabianki, 
na której omawiane były sprawy związane z kończącym się I semestrem roku szkolnego, organizacją 
zimowego wypoczynku dla dzieci i młodzieŜy oraz inne tematy bieŜące. 

 Brał udział w zebraniach sprawozdawczych organizowanych przez tutejsze jednostki Ochotniczej 
StraŜy PoŜarnej, 

 Na przełomie 2017/18 uczestniczył w spotkaniach świąteczno noworocznych, jasełkach. Jednym z 
nich było spotkanie zorganizowane dla osób starszych, samotnych z terenu gminy Fabianki w dniu   
4 stycznia w Szkole Podstawowej w Cypriance, w którym uczestniczył wspólnie z członkami rady. 

    
Brak pytań do sprawozdania Przewodniczącego Rady. 
 
Ad. 5 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – udzielił głosu Wójtowi Gminy w celu przedstawienia informacji z 

bieŜącej działalności oraz sprawozdania z wykonania uchwał Rady Gminy.  
 
Wójt Gminy – przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na XX sesji RG Fabianki (w załą-

czeniu do protokołu). Następnie przedstawił sprawozdanie z działań w okresie międzysesyjnym od 
20.12.2017 r. do 8.02.2018 r. Poinformował, Ŝe 4 stycznia 2018 r.  w Szkole Podstawowej w Cy-
priance odbyło się pierwsze  spotkanie świąteczno – noworoczne z mieszkańcami - przedstawiciela-
mi wszystkich sołectw gminy Fabianki. Były to głównie osoby starsze i samotne. W spotkaniu w 
którym uczestniczyli równieŜ radni i sołtysi z gminy Fabianki udział wzięli takŜe  dyrektorzy szkół,  
Proboszcz Parafii w Chełmicy DuŜej ks. Dziekan Henryk Wysocki, członek Zarządu Powiatu Wło-
cławskiego Tomasz Jezierski, radni  powiatu włocławskiego Pani Barbara Wałęsa i Pan Jan KrzyŜa-
nowski. Spotkanie zostało poprzedzone przedstawieniem jasełek w wykonaniu  członków Stowarzy-
szenia „ Otwarte serca” w Szpetalu Górnym, a następnie dla uczestników spotkania zagrał zespół  
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wokalno - muzyczny. W związku z bardzo pozytywnym przyjęciem naszej inicjatywy i napływają-
cych głosów mieszkańców w tej sprawie wynika potrzeba organizacji kolejnych tego typu spotkań.  

 
  9 stycznia w Starostwie Powiatowym we Włocławku zostało zorganizowane spotkanie  dla 

jednostek samorządu terytorialnego powiatu włocławskiego z Markiem Michalikiem – prezesem za-
rządu  Łódzkiej  Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A.  

 Specjalne Strefy Ekonomiczne  to wyodrębnione administracyjnie obszary w Polsce, gdzie prowa-
dzenie działalności  gospodarczej odbywa się  na szczególnych, preferencyjnych  warunkach. Obec-
nie w Polsce działa 14 takich stref. Nowy projekt ustawy o zasadach wspierania nowych inwestycji 
zakłada, Ŝe tereny  wyznaczone na działalność gospodarczą w powiecie włocławskim  będą  podle-
gały  pod strefę łódzką, a nie jak dotychczas pod Pomorską  Specjalną Strefę Ekonomiczną. W po-
wiecie włocławskim łącznie zostało wydzielonych ponad 700 hektarów terenów gospodarczych w 
Brześciu Kujawskim, Lubieniu Kuj., gminie Kowal i  Choceniu. Dzięki nowym inwestycjom po-
wstaną przede wszystkim nowe miejsca pracy, co pozwoli w konsekwencji na  zmniejszenie bezro-
bocia.    

  10 stycznia wzięliśmy  udział w zebraniu Zarządu Stowarzyszenia LGD Dorzecza Zgłowiącz-
ki. Tematem zebrania było omówienie stanu wykorzystania środków unijnych na realizację Lokalnej 
Strategii Rozwoju oraz planu konkursów o dofinansowanie na rok 2018. 

 
 - Gmina Fabianki po raz  drugi brała udział w Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy,  której  26 

finał odbył się w dniu 14 stycznia 2018 r. Tegoroczna Orkiestra zbierała pieniądze z przeznaczeniem 
na wsparcie dla podstawowych oddziałów neonatologicznych poprzez doposaŜenie ich w specjali-
styczny sprzęt ratujący Ŝycie i zdrowie noworodków. 

 W gminie Fabianki Sztab WOŚP powstał przy Gminnym Ośrodku Sportu i Rekreacji w Fabiankach 
we współpracy z Urzędem Gminy oraz szkołami działającymi na terenie gminy. W ramach Finału 
WOŚP w naszej gminie w okresie 15 grudnia 2017 r. do 14 stycznia 2018 r. odbyło się szereg im-
prez towarzyszących m. in.: Przedstawienia Jasełkowe, Kiermasz świąteczny, Cafe Kuźnia, Dziecię-
cy Pokaz Talentów, Loterie fantowe, Maraton Fitness, Pokaz Pole Dance, Turnieje Siatkówki oraz 
Turniej Sołectw.  

            To był bardzo udany finał. Wolontariusze zebrali do puszek datki na łączną kwotę 17.153,10 zł. 
Przypomnę, Ŝe w debiutującym poprzednim finale zebraliśmy kwotę 10.719,13 zł. To oczywiście za-
sługa wszystkich darczyńców, to efekt kaŜdego grosza wrzuconego do puszki. To takŜe praca wielu 
osób, które aktywnie włączyły się do wsparcia, przeprowadzenia i powodzenia akcji,  za co bardzo 
dziękuję. Wielka Orkiestra Świątecznej Pomocy jest jedną z inicjatyw, gdzie moŜemy pokazać nie-
samowitą siłę serc. To takŜe czas wspólnej integracji społeczeństwa, gdzie podczas róŜnych spotkań 
prezentowane były umiejętności i dorobek artystyczny w ramach dobrej zabawy.   

 
 - Projekt Gminy Fabianki dotyczący budowy kanalizacji sanitarnej w ulicach Płockiej, Sadowej i 

Jesionowej w Szpetalu Górnym otrzymał prawie 3 mln zł dotacji ze środków europejskich. Jest to 
najwyŜsza dotacja unijna pozyskana dotychczas przez Gminę Fabianki. W ramach inwestycji wybu-
dowanych zostanie 4,7 km kanalizacji sanitarnej grawitacyjno-tłocznej, co pozwoli na przyłączenie 
do sieci kanalizacyjnej gospodarstw domowych zlokalizowanych w ulicy Płockiej i sąsiednich w 
Szpetalu Górnym. Ponadto realizacja projektu umoŜliwi przekierowanie ścieków komunalnych z 
Nasiegniewa (odprowadzanych dotychczas do oczyszczalni w Fabiankach) do nowej oczyszczalni w 
Szpetalu Górnym. Prace budowalne rozpoczną się wiosną br.  Koszt całkowity inwestycji to 4 284 
387,98 zł, w tym 3 483 242,26 zł stanowią koszty kwalifikowane.  

 Dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
2014-2020 wynosi 2.960.755,92 zł (85% kosztów kwalifikowanych). 

 
  17 stycznia  Wójt prowadził  kolejne rozmowy z przedstawicielami firmy WESTWIND SO-

LAR Sp. Z O O, w Toruniu w temacie tworzenia klastra energetycznego.  
 
  19 stycznia w Fojutowie ( gmina Tuchola)  odbyło się XXII posiedzenie Konwentu Wójtów 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Tematem spotkania było  omówienie zasad współpracy z 
samorządami gminnymi w zakresie gospodarowania nieruchomościami, bieŜące informacje na temat 
wdraŜania PROW w Województwie Kujawsko – Pomorskim, harmonogram konkursów RPO Woj. 
Kuj.-Pom. na lata 2014-2020 w zakresie obszarów Wiejskich, sposoby rozwiązywania problemów 
młodzieŜy trudnej, problemy rozwoju Województwa Kujawsko – Pomorskiego.  W trakcie  konwen-
tu zostały przyjęte stanowiska: 
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            a) w sprawie  drastycznej podwyŜki w okresie  ostatnich 4 lat opłat za usługi Poczty Polskiej ( ceny 
przesyłek pocztowych), które  coraz bardziej obciąŜają  budŜety samorządów. 

            b) w sprawie  zwiększenia puli środków w budŜecie państwa  jeszcze w 2018 r. i kolejnych na realiza-
cję Programu Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej. Stanowisko dotyczy takŜe  
wykluczenia  lub zmiany w procedurze oceny wniosków kryterium 4  (porównanie dochodów) oraz 
kryterium nr 6 (poziom wypadkowości). W Województwie Kujawsko – Pomorskim  w ramach po-
wyŜszego programu w poprzednich latach  dofinansowanie  otrzymywało średnio 1/3 złoŜonych 
wniosków. Taka sytuacja ma miejsce takŜe w 2018 r., gdzie na 74 wnioski dofinansowanie otrzyma-
ło zaledwie 26 wniosków.  

           c) w sprawie niedofinansowania  zadań zleconych z ramienia administracji rządowej. Wójtowie i Bur-
mistrzowie Gmin Wiejskich Województwa Kujawsko – Pomorskiego domagają się  wypracowania 
ze stroną  samorządową nowych zasad podziału dotacji na realizację zadań zleconych  uwzgledniają-
cych wszystkie czynności i procedury oraz  koszty związane  z realizacją  w/w zadań.  

  
  23 stycznia na spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim z udziałem wicemarszałka Pana Dariu-

sza Kurzawy i członka Zarządu Pani Anety Jędrzejewskiej prowadzone były rozmowy w temacie 
zorganizowania  Domu Dziennego Pobytu dla osób wykluczonych, starszych i samotnych. W związ-
ku z tym, Ŝe wnioskujemy o jakąkolwiek formę dofinansowania, a taka moŜliwość istnieje, stąd 
zwróciliśmy się do Marszałka o określenie konkretnych kryteriów. Chcielibyśmy podjąć się realiza-
cji powyŜszego zadania, gdyŜ na terenie naszej gminy zamieszkuje wielu mieszkańców samotnych w 
podeszłym wieku. Wiemy, Ŝe po stworzeniu odpowiednich warunków z takiej zorganizowanej formy 
opieki z przyjemnością skorzystają.  

 
  23 stycznia  w Starostwie Powiatowym we Włocławku odbyło się kolejne robocze spotkanie z 

udziałem jednostek samorządu terytorialnego powiatu włocławskiego na którym poruszane były 
sprawy związane z funkcjonowaniem terenów inwestycyjnych powiatu włocławskiego w ramach  
Specjalnej Strefy Ekonomicznej. 

 
  24 stycznia  odbyła się narada z dyrektorami szkół gminy Fabianki, podczas której zostały 

omówione następujące tematy:  
 - formy wypoczynku dzieci  w trakcie  ferii zimowych, 
 - sprawy związane  z kończącym się I semestrem roku szkolnego   
   2017/2018,  
 - sprawy bieŜące. 
 
 Ponadto Wójt odbył kilka  spotkań w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie złoŜonego wniosku dot. 

budowy mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii. Po wniesieniu wyjaśnień  i uzupełnień  
 Zarząd Województwa Kujawsko – Pomorskiego  zatwierdził do dofinansowania  z RPO projekt 

Gminy Fabianki pn. „Czysta energia w gminie Fabianki – budowa mikroinstalacji odnawialnych 
źródeł energii” 

 Wartość projektu to kwota 983 tys. zł, dofinansowanie  wynosi 50 %  kosztów kwalifikowalnych. W 
ramach projektu w gminie zostanie  zainstalowanych  ponad 20  mikroinstalacji OZE, takich jak: pa-
nele  fotowoltaiczne, pompy ciepła, kolektor słoneczny, w tym dwie instalacje fotowoltaiczne na bu-
dynkach gminnych jak Urząd Gminy i Szkoła Podstawowa w Cypriance. 

 
  30 stycznia w Urzędzie Gminy Fabianki zorganizowane zostało spotkanie z Panem Pawłem 

Wiśniewskim – Prezesem Zarządu Regionalnego Ośrodka Edukacji Ekologicznej w Przysieku Sp. z 
o.o., celem omówienia moŜliwości realizacji projektu partnerskiego w zakresie utworzenia na terenie 
gminy Fabianki domu dziennego  pobytu dla osób starszych. Projekt ma szansę dofinansowania z 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego na poziomie 95% 
kosztów kwalifikowanych, 5% wkładu własnego gminy, który moŜe mieć formę niepienięŜną. 
Wsparciem w ciągu 2 lat realizacji projektu mogłoby zostać objętych 15-30 osób w podeszłym wie-
ku, które miałyby zapewnione: dowóz do placówki, specjalistyczną opiekę dzienną, całodzienne wy-
Ŝywienie, rehabilitację, zajęcia rozwijające zainteresowania i umiejętności np.  kursy komputerowe. 
Ponadto w ramach projektu powstałoby ogólnodostępne centrum usług środowiskowych świadczące 
bezpłatne doradztwo prawne i psychologiczne. 

 
 -W związku ze zmianami w prawie wodnym i likwidacją Zarządu Melioracji  i Urządzeń Wodnych,  

który podlegał pod Marszałka  odbyłem spotkanie w Urzędzie Marszałkowskim w sprawie udroŜ-
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nienia melioracji i pomocy  usunięcia  rozlewisk, które powstały po gwałtownym ociepleniu i gwał-
townych opadach deszczu, które nasilił.   

 
 -W styczniu  odbył kilka spotkań  i wizji lokalnych na drodze krajowej nr 67 z przedstawicielami 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad  we Włocławku gdzie głównym tematem rozmów 
była kwestia zalewania posesji prywatnych w związku z niedroŜnością rowów przydroŜnych, a takŜe 
w temacie  usunięcia niektórych drzew, których konary zagraŜają bezpieczeństwu. 

              Prowadziłem takŜe rozmowę w kwestii  przekierowania  wody  na drugą stronę  drogi krajowej jadąc 
w kierunku Lipna, co wiąŜe się z budową nowego przepustu drogowego metodą przecisku, udroŜ-
nieniem wszystkich wjazdów  z tej drogi na posesje prywatne, a takŜe w temacie  przebudowy dal-
szego odcinka drogi krajowej nr 67.  

 W wyniku prowadzonych takŜe rozmów z przedstawicielami Zarządu Dróg Wojewódzkich w tema-
cie kontynuacji budowy chodnika w Szpetalu Górnym do Nasiegniewa jesteśmy umówieni na robo-
cze spotkanie w II dekadzie lutego.  

 
 - Odbył spotkanie z przedstawicielami  Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa w Bydgoszczy w 

temacie pozyskania  działki pod  cmentarz. Uprzednio w tej sprawie złoŜyliśmy wniosek w Agencji 
Nieruchomości Rolnych, który nie został rozpatrzony. Przypomniał, Ŝe z dniem 1 września 2017 r. 
powstał Krajowy Ośrodek Wsparcia Rolnictwa w wyniku połączenia Agencji Nieruchomości Rol-
nych oraz Agencji Rynku Rolnego. Nowa instytucja przejęła wszystkie zadania realizowane dotych-
czas przez Agencję Nieruchomości Rolnych oraz część zadań będących w gestii Agencji Rynku 
Rolnego. 

 W związku z powyŜszym ponownie złoŜyliśmy wniosek  w powyŜszej sprawie, a takŜe wnioski o 
inne działki m.in w Nasiegniewie.  Czynimy starania o pozyskanie działki  z przeznaczeniem na par-
king  za świetlicą OSP przy blokach  w Nasiegniewie.       

 
  6 lutego została podpisana w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu umowa o dofinansowanie 

projektu pt. „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal Górny”. Koszt całkowity inwe-
stycji to 4 284 387,98 zł, w tym 3 483 242,26 zł stanowią koszty kwalifikowane. Dofinansowanie 
unijne z Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego 2014-2020 
wynosi 2 960 755,92 zł (85% kosztów kwalifikowanych). 

 W ramach inwestycji wybudowanych zostanie 4,7 km kanalizacji sanitarnej grawitacyjno-tłocznej, 
co pozwoli na przyłączenie do sieci kanalizacyjnej gospodarstw domowych zlokalizowanych w ulicy 
Płockiej, Jesionowej i Sadowej w Szpetalu Górnym. Ponadto realizacja projektu umoŜliwi przekie-
rowanie ścieków komunalnych z Nasiegniewa (odprowadzanych dotychczas do oczyszczalni w Fa-
biankach) do nowej oczyszczalni w Szpetalu Górnym.  

 
  07 lutego w siedzibie Wójta Gminy Włocławek odbyło się spotkanie z Panem Mikołajem 

Bogdanowiczem Wojewodą Kujawsko – Pomorskim, którego tematem było omówienie spraw bie-
Ŝących, jak:        problem rozlewisk i zastoisk wody na gruntach, niedroŜność uszkodzonej melioracji 
itp. Prowadzona była takŜe dyskusja w sprawie  Specjalnych Stref  Ekonomicznych.  

 
 -Trwają roboty budowlane przy przebudowie  stadionu w Chełmicy DuŜej. 

 
-Realizowane jest zadanie  pn. „Uporządkowanie gospodarki ściekowej w sołectwie Bogucin”, które 

obejmuje wykonanie sieci kanalizacji sanitarnej w części miejscowości Bogucin przez Wykonawcę: 
Zakład Usługowy „WOD-BUD” Nasiegniewo za cenę - 2.576.689,24 zł.  
Termin wykonania zadania do dnia 31 sierpnia 2018 r. 

 
-Ogłoszony został przetarg na zadanie: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Szpetal 

Górny”. Przewidywany termin otwarcia ofert 14.02.2018 r. 
 

Trwają prace nad przygotowaniem dokumentacji do realizacji zadań takich  jak : 
- dokumentacja projektowa na zadanie: Budowa kanalizacji w ul. 
  Włocławskiej i sąsiednich w Szpetalu Górnym, 
-  dokumentacja - skrócone projekty oraz kosztorysy -  niezbędne do     
   ogłoszenia przetargu na przebudowę dróg gminnych w 2018 r.  
- procedura przetargowa na zadanie: Przebudowa i doposaŜenie     
  PSZOK w Wilczeńcu Fabiańskim. 
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              Ponadto w miesiącach styczeń – luty 2018 - przygotowywana jest dokumentacja techniczna 
oraz wniosek o dofinansowanie budowy miejsc rekreacji w Cypriance i w Fabiankach w ramach 
„Programu rozwoju małej infrastruktury sportowo-rekreacyjnej o charakterze wielopokoleniowym - 
Otwarte Strefy Aktywności”. Dofinansowanie z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej to 50% kosz-
tów kwalifikowanych. Nabór wniosków o dotację prowadzi Ministerstwo Sportu i Turystyki do 15 
lutego br. Planowane miejsca rekreacji w Cypriance i Fabiankach wyposaŜone będą w siłownie ple-
nerowe, ławki, stoliki do gier planszowych itp.  

 
-W wyniku występujących skrajnych warunków atmosferycznych na wielu prywatnych gruntach 
powstały zastoiska wody. Opady deszczu, minusowa temp. i gwałtowne ocieplenie, przy zamarznię-
tym gruncie spowodowały powstawanie rozlewisk i zastoisk wody, których skutkiem jest teŜ zale-
wanie posesji i piwnic. W związku  z powyŜszym wspólnie z przewodniczącym Rady Panem Ada-
mem Rejmak odbyliśmy  kilka spotkań i wizję lokalną. Stwierdziliśmy, Ŝe oprócz występujących 
anomalii pogodowych na taki stan ma wpływ równieŜ niedroŜność melioracji i wiele zaniedbań  po 
stronie mieszkańców. Dokonaliśmy równieŜ objazdu dróg na terenie gminy.  Zdecydowaliśmy, Ŝe 
doraźnym działaniem jest wypompowanie z niektórych terenów wody, gdyŜ przy zdegradowanej 
melioracji nie ma moŜliwości odprowadzenia wody o tej porze roku. Jest to od kilku  lat sytuacja 
trudna, której problem dotyczy całego kraju.  

 
 -Efektem prowadzonych ubiegłorocznych wstępnych rozmów oraz kontynuowanych w styczniu br. z 

przedstawicielami Wojewódzkiego Szpitala we Włocławku jest pozytywne podjęcie tematu utwo-
rzenia w gminie Fabianki Punktu Medycznego. Jesteśmy umówieni na oględziny dwóch punktów 
zlokalizowanych w miejscowości Szpetal Górny w których mogłaby powstać  siedziba Punktu.  Po 
wizji  lokalnej i przy ostatecznej decyzji miejmy nadzieję, Ŝe pozytywnej przystąpimy do jego utwo-
rzenia. Większość kosztów związanych z przystosowaniem pomieszczeń oraz koszty ich wynajmu 
będą nam rekompensowane.  Były to trudne rozmowy, gdyŜ jesteśmy jedyną gminą powiatu wło-
cławskiego połoŜoną za rzeką Wisłą nie posiadającą bezpośredniej łączności komunikacyjnej z in-
nymi gminami powiatu włocławskiego. Łączność komunikacyjna realizowana jest tylko przez linię 
komunikacyjną przebiegającą przez  most stalowy i tamę na rz. Wiśle.  Przy rzeczowej i roztropnej 
postawie rozmówców moŜna osiągnąć porozumienie i bardzo cieszę się, Ŝe lokalizacja na terenie na-
szej gminy brana jest pod uwagę.  Jesteśmy blisko realizacji zamierzonego zadania, który w efekcie 
przyczyni się do szybszego, niezwłocznego ratowania ludzkiego zdrowia, czy nawet Ŝycia. Wszyst-
kim wiadomo, jaki jest czas przejazdu słuŜb  medycznych przez miasto, następnie most, czy tamę na 
teren gminy, a o Ŝyciu człowieka w wielu przypadkach decydują  sekundy czy minuty.  

 
 -Wspólnie z Przewodniczącym Rady Gminy Panem Adamem Rejmak uczestniczymy w sprawoz-

dawczych zebraniach  naszych jednostek Ochotniczej StraŜy PoŜarnej.   
 
Brak pytań do sprawozdania Wójta Gminy. 
 

Ad. 6 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił o przedstawienie wniosków poszczególnych komisji. 
 
Radny Górecki Krzysztof – odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji  Oświaty, Kultury, Sportu 

wraz z Komisją Rewizyjną wypracowane na posiedzeniu w dniu 5 luty 2018 roku (w załączeniu do 
protokołu). 

 
Radny Cackowski Adam 
 
odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów  wraz z Komisją Rozwoju Gminy, 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego zorganizowanej wypracowane na posiedzeniu 
w dniu 6 luty 2018 roku (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Znajmiecki Marian  
odczytał wnioski ze wspólnego posiedzenia Komisji BudŜetu i Finansów  wraz z Komisją Rozwoju Gminy, 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publicznego zorganizowanej wypracowane na posiedzeniu 
w dniu 6 luty 2018 roku (w załączeniu do protokołu). 
 
Radny Błaszczyk Włodzimierz –w dniu 06.02.2018 r.  odbyło się posiedzenie Klubu Radnych „Jedność”. na 

którym członkowie zapoznali  się z materiałami przygotowanymi na XXX sesję Rady Gminy Fa-



Strona 7 z 13 

bianki w VII kadencji. Dokonali analizy projektów uchwał dotyczących m.in.. wyraŜenia zgody na 
nabycie nieruchomości w Szpetalu Górnym, Nowym Witoszynie i Wichowie oraz oddania w dzier-
Ŝawę nieruchomości w Fabiankach, sporządzenia „Miejscowego planu zagospodarowania prze-
strzennego w Szpetalu”, a takŜe zmian do budŜetu na 2018 rok. 

 Po otrzymaniu wyczerpujących wyjaśnień i odpowiedzi na zadane pytania, radni klubu zdecydowali 
o poparciu zaproponowanych projektów uchwał. Będą jednogłośnie głosowali na sesji Rady Gminy 
za ich przyjęciem.  

  W sprawach bieŜących omówili sprawy zalanych pól, posiadłości i domostw spowodowanych duŜą 
ilością opadów oraz poprzerywanym i uszkodzonym systemem melioracyjnym. Dyskutowano takŜe 
nad sprawami zabezpieczenia mieszkańców i terenu gminy przed negatywnymi skutkami okresu zi-
mowego tj., mrozami, duŜymi opadami śniegów, brakiem w zasilaniu energetycznym, pomocą Lo-
dziom biednym, samotnym i starszym w przetrwaniu zimy. Jak dotąd nie wystąpiły większe utrud-
nienia w tych kwestiach. Podjęte w tym zakresie działania przed zimą przez wójta przynoszą pozy-
tywny skutek. 

 Klub Radnych „Jedność” wypracował następujący wniosek:  
 Wójta Gminy Fabianki podjął konkretne i intensywne działania mające na celu utworzenie gminnej 

spółki wodnej lub teŜ wypracował metody i sposoby walki z zalewaniem pól i posiadłości rolniczych 
oraz udroŜnienia systemów melioracyjnych. Do realizacji tych zamierzeń wykorzystać pracowników 
urzędu gminy, zakładu gospodarki komunalnej, rady sołeckie oraz inne czynniki społeczne. Radni 
Klubu będą aktywnie wspierać wszelkie działania w tych sprawach.  

  
 
 Brak pytań. 
 
Ad.7 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Cackowskiego o przedstawienie sprawozdania z 

działalności komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Bezpieczeństwa Publiczne-
go. 

Radny Cackowski Adam – przedstawił sprawozdanie Komisji Rozwoju Gminy, Ochrony Środowiska, Rol-
nictwa i Bezpieczeństwa Publicznego z działalności w 2017 roku. Poinformował, iŜ sprawozdanie to 
równieŜ przedstawione było na posiedzeniu Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Góreckiego o przedstawienie sprawozdania z dzia-

łalności komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych 
 
Radny Górecki Krzysztof – przedstawił sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw 

Społecznych z działalności w 2017 roku. Poinformował, iŜ sprawozdanie to równieŜ przedstawione 
było na posiedzeniu Komisji (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 

 
Przewodniczący Rady Gminy Adam Rejmak- w skrócie przedstawił Sprawozdanie Rady Gminy Fabianki 

za 2017 r. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu). 
 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Znajmieckiego  o przedstawienie sprawozdania z 

działalności komisji BudŜetu i Finansów. 
 
Radny Znajmiecki Marian – przedstawił sprawozdanie BudŜetu i Finansów z działalności w 2017 roku. 

Poinformował, iŜ sprawozdanie to równieŜ przedstawione było na posiedzeniu Komisji (sprawozda-
nie stanowi załącznik do protokołu). 

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Radnego Janiaka  o przedstawienie sprawozdania z działal-

ności komisji Rewizyjnej. 
 
Radny Janiak Tomasz  – przedstawił  sprawozdanie  z działalności  komisji Rewizyjnej  w 2017r. (sprawoz-

danie stanowi załącznik do protokołu). 
 
 Brak pytań. 
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Ad.8 
 
pkt 1)  
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

zmian, które zaszły w uchwale oraz w budŜecie.  
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos- poinformowała Ŝe w uchwalę dokonujemy zmiany tylko w wydatkach. 

Zmiany te polegają na przeniesieniach, z rozdziałów i paragrafów :   
 załącznik nr 1   
 dział  600 Transport i łączność – zmiana nazwy w zadaniu inwestycyjnym , zmienia się numer drogi, 

dotyczy  miejscowości lisek. Dział 750 Administracja publiczna – zmniejszenie wydatków o 62 450 
zł  , jest to przeniesienie aby zachować zgodność z klasyfikacją urzędową . Wydatki te,  będą w roz-
dziale 90002.Rozdział 75011 Urzędy Wojewódzkie - przeniesienie między paragrafami. Zakup mate-
riałów i wyposaŜenia zmniejszamy o 1500zł , kwota przeniesiona zostaje do paragrafu opłaty z tytułu 
zakupu usług telekomunikacyjnych. Rozdział 75023 Urzędy gmin -z tego rozdziału przenosimy wy-
datki do rozdziału 90002.Dział 801 Oświata i wychowanie –zmniejszenie tego działu o 400 zł i prze-
niesienie do rozdziału 92695.Dział 851 ochrona zdrowia-   jest to zmiana między paragrafami , 
zmniejszamy zakup usług pozostałych o 7924zł . Kwota ta zostaje przeniesiona do wynagrodzeń bez-
osobowych. Rozdział 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego –przeniesienie z paragrafu 
4300 , 4000zł do paragrafu 3030 dotyczy to zapłaty za prace w komisji urbanistyczno- architektonicz-
nej. 

 
 Brak pytań. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem uchwa-

ły. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/263/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie zmian do budŜetu na 2018 rok. 
 
pkt 2) 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Skarbnik Wiesławę Prajwos o krótkie przedstawienie 

uchwały. 
 
Skarbnik Gminy Wiesława Prajwos- Nadmieniła Ŝe, uchwała ta została wywołana w roku 2010  i do tej 
pory obowiązuję . Dodała Ŝe, w tej chwili musimy dostosować tę uchwałę do przepisów unijnych i to czynimy 
uchylając uchwałę z 2010 a w całości wywołując nową . Główne zmiany następują w ust. 8 i ust. 9. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 13 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/264/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie określenia szczegółowych zasad sposobu i 
trybu udzielania ulg w spłacie naleŜności pienięŜnej mających charakter cywilnoprawny, stosowania z 
urzędu tych ulg, warunków dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach których ulga stanowić 
będzie pomoc publiczną oraz wskazania organu lub osób uprawnionych. 
 
Brak pytań. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– Zarządził piętnastominutową przerwę  
 
przerwa od 17.45 do 18.00  
 
 
pkt 3) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Panią Kierownik GOPS  Marię Skotnicką  o krótkie przed-

stawienie uchwały. 
 
Kierownik GOPS Maria Skotnicka  - poinformowała, Ŝe  zadaniem obowiązkowym gminy zgodnie z art. 17 

ustawy o pomocy społecznej jest sprawienie pogrzebu przez gminę. Osoby którymi zajmuje się gmi-
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na wskazane są w ustawie o cmentarzach i chowaniu zmarłych. Są to równieŜ osoby gdzie osoba ma 
świadczenie z ZUS-u ale nie ma bliskiej osoby i nie ma kto  zająć się pogrzebem, bądź  ma osobę z 
rodziny która  odmawia zorganizowania pogrzebu. W związku z tym wywoływana jest taka uchwała, 
aby prawnie  Gminy Ośrodek Pomocy Społecznej  mógł zająć się pochówkiem zwłok. Nadmieniła 
równieŜ iŜ, w uchwale zostały wskazane czynności sprawienia pogrzebu.  

 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/265/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie ustalenia sposobu sprawienia pogrzebu 
przez Gminę Fabianki. 
 
- brak pytań 
 
- wyszedł Janiak Tomasz  
 
pkt 4) Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego   o 

krótkie przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski – zaznaczył, Ŝe juŜ na komisjach informował, Ŝe w miejscowości Szpetal 

Górny jest opracowywany Plan miejscowego zagospodarowania przestrzennego.  Na niektórych 
działkach objętych planem w studium działki  te mają przeznaczenie pod zalesienie czy teŜ urządze-
nie wysypiska. Wiadomym jest, Ŝe dzisiaj  kiedy na tym terenie powstaje  osiedle mieszkaniowe nikt 
nie będzie urządzał uciąŜliwych inwestycji  dla mieszkańców. Stąd powyŜsza zmiana  zawarta w 
projekcie uchwały.  

 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/266/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia „Miejsco-
wego planu zagospodarowania przestrzennego w miejscowości Szpetal Górny – II”  
 
brak pytań 
 
pkt 5)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego   o krótkie 
przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski – nadmienił, Ŝe jest to uchwała wywoływana corocznie, zgodnie z kartą na-
uczyciela. Do 20 stycznia bieŜącego roku wójt ma obowiązek przeprowadzenia analizy nakładów poniesio-
nych na pensje dla nauczycieli w stosunku do struktury.  Do 10 lutego musi sporządzić sprawozdanie i przeka-
zać je do RIO. 
 
-brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/267/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania Wójta Gminy Fa-
bianki z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w szkołach i placówkach prowadzonych przez Gminę Fabianki w 2017 roku. 
 
pkt 6)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
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-brak pytań 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/268/2018 z dnia 8 luty 2018 r. Zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia „Roczne-
go programu współpracy Gminy Fabianki z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymie-
nionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności poŜytku publicznego i o wolonta-
riacie na rok 2018”.  
 
pkt 7)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego o krótkie 
przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski – wskazał Ŝe, są dwie uchwały dotyczące zakupu gruntów na dalszą konty-
nuację zadania jakim jest poszerzenie drogi na ul. Zagajnikowej w Szpetalu Górnym. W ubiegłym roku zosta-
ły nabyte dwie działki. Obecnie jest drogą przejazdową o szerokości 3 m.  Dodał, Ŝe w tym kierunku prowa-
dzone  były rozmowy i są juŜ uzgodnienia, czego wynikiem jest przedłoŜony projekt uchwały. 
 
-brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/269/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki.  
 
pkt 8)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/270/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na nabycie nieruchomości 
połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Szpetal Górny, jednostka ewidencyjna Fabianki.  
 
pkt 9 ) 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/271/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospo-
darowania mieszkaniowym zasobem Gminy Fabianki na lata 2018 -2023  
 
pkt 10 )  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego   o krótkie 
przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  - poinformował, Ŝe finalizowany jest temat utworzenia drogi publicznej w 
Nowym Witoszynie poprzez przejęcie gruntów od dwóch właścicieli. 
 
- brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/272/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Nowy Witoszyn, jednostka ewidencyjna Fabianki.  



Strona 11 z 13 

 
pkt 11 )  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego   o krótkie 
przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  - poinformował, Ŝe będą dwa projekty uchwał na przejęcie gruntów w for-
mie darowizny. Pierwsza uchwała jest to darowizna od instytucji państwowej,  druga od osoby fizycznej na 
utworzenie drogi  za jeziorem w Chełmicy DuŜej. 
 
- brak pytań 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/273/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wichowo, jednostka ewidencyjna Lipno .  
 
pkt 12 )  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
- brak pytań 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/274/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na nieodpłatne nabycie 
nieruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Wichowo, jednostka ewidencyjna Lipno .  
 
pkt 13 )  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego   o krótkie 
przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  - poinformował, Ŝe pod koniec ubiegłego roku pojawili się u niego właści-
ciele firm telefonii komórkowych z sugestią budowy masztów.  Wójt wskazał lokalizację umieszczenia masztu 
np.  koło oczyszczalni ścieków w Fabiankach, czy teŜ w miejscowości Wilczeniec Fabiański koło wysypiska, 
na co zainteresowani nie wyrazili zgody ze względu na zadrzewiony teren. Prowadził takŜe rozmowy z wła-
ścicielami działek w miejscowości Nasiegniewo i w miejscowości Bogucin, gdzie mieszkańcy nie wyrazili 
zgody. Nadmienił, Ŝe wychodząc naprzeciw złoŜył wniosek o wywołanie omawianej uchwały z uwagi na 
prowadzone rozmowy z firmą pośredniczącą. Dodał, Ŝe z tą firmą podpisuje umowę dzierŜawy pod budowę 
masztu, ale nie mamy pewności czy dojdzie  do realizacji tego zadania.  Będzie starał się, aby do budowy 
masztu nie doszło na terenach osiedlowych. Chciałby, aby maszt powstał w Fabiankach koło oczyszczalni 
ścieków, gdyŜ w promieniu stu metrów nikt się nie pobuduje. To jest taki teren, który nie zostanie wykorzy-
stany na tereny osiedlowe. Warto go wykorzystać na inne cele z których będą  takŜe korzyści finansowe dla 
gminy.   
 
Radny Falkowski Kazimierz – Kiedy planuje Pan spotkanie z mieszkańcami odnośnie budowy masztu? 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  -Wskazał Ŝe, przy tego typu inwestycjach zawszę będzie konsultował to z 
mieszkańcami. Na dzień dzisiejszy nie ma wniosku montowania anten. Jeśli taki wniosek wpłynie zostanie 
zorganizowane spotkanie z mieszkańcami. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 
 
 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 10 „za”, 2 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/275/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na oddanie w dzierŜawę, 
w trybie bez przetargowym części nieruchomości  połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Fabianki, jed-
nostka ewidencyjna Fabianki, 
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pkt 14)  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – poprosił Wójta Gminy Fabianki Zbigniewa Słomskiego   o krótkie 
przedstawienie uchwały. 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  - jest to projekt uchwały dotyczący wydzierŜawienia gruntów od osoby fi-
zycznej. Gmina Fabianki zgłosiła się do programu o dofinansowanie na budowę siłowni zewnętrznych. Są to 
dwie miejscowości Fabianki i Cyprianka, stąd Wójt wnioskuje o wydzierŜawienie gruntu od osoby fizycznej 
na siedem lat z przeznaczeniem na montaŜ siłowni.  
 
Radna Szczepańska Ewa - jaką sumę będziemy płacić za dzierŜawienie działki ? 
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  - poinformował Ŝe, na obecną chwilę jest ustalona kwota 1.500zł na cały 
rok. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak– odczytał projekt uchwały i zarządził głosowanie nad projektem  
 uchwały. 

 
Rada Gminy Fabianki w głosowaniu jawnym: 12 „za”, 0 „wstrzymuj ących się”, 0 „przeciwnych” podj ę-
ła uchwałę Nr XXX/276/2018 z dnia 8 luty 2018 r. w sprawie wyraŜenia zgody na dzierŜawę części nie-
ruchomości połoŜonej w obrębie ewidencyjnym Fabianki, jednostka ewidencyjna Fabianki , 
 
 
Ad 9 
 
Radny Znajmiecki Marian – zapytał, czy przetarg na ul. Płocką, Sadową, Jesionową został juŜ rozstrzygnię-
ty?  
 
Wójt Gminy Zbigniew Słomski  - odpowiedział, Ŝe przetarg został juŜ rozstrzygnięty na działanie w PROW 
(poza aglomeracją ) w miejscowości Bogucin. Na Szpetal Górny ul Płocka, Sadowa, Jesionowa  mamy przy-
znane środki  i jest ogłoszony przetarg. 
 
Ad.10 
Brak. 
 
Ad.11 
 
Pan Kuźmicki  –  Poinformował Ŝe, na spotkaniu szkoły otrzymali informację, Ŝe na oddanym budynku sali 
gimnastycznej oraz pomieszczeń klasowych dochodzi do przecieków dachu. Poinformowano ich równieŜ, Ŝe 
dokonywano napraw dachu ale jest to nieskuteczne, gdyŜ nie zdiagnozowano przyczyny. Dlatego teŜ są zanie-
pokojeni zdrowiem swoich dzieci. Obawiają się, czy to nie będzie zagraŜało zdrowiu dzieci. PoniewaŜ jeśli 
teraz spadnie deszcz lub śnieg znów moŜe dojść do zacieków dachu. Zapytał , jakie Pan wójt zamierza podjąć 
działania, czy w stosunku do osób które były odpowiedzialne za wykonanie inwestycji zostały podjęte drogi 
prawne?. Chciałby wiedzieć jak ten temat zostanie rozwiązany gdyŜ z tego co wie firma która wykonywała 
inwestycję juŜ nie istnieje.  
 
Wójt Zbigniew Słomski – odniósł się do wypowiedzi pana Kuźmickiego podkreślając, Ŝe informował o pew-
nych problemach występujących  w trakcie budowy Sali gimnastycznej. To, Ŝe sala sportowa  powstała to jest 
cud.  Dodał, Ŝe nie jest się w stanie w normalnych warunkach dokładnie sprawdzić stanu technicznego, aby w 
momencie odbioru  wnieść zastrzeŜenia co do jakości wykonania łącza. Doraźnie to co było zauwaŜalne go-
łym okiem odnośnie poprawienia, zostało naprawione. Nadmienił, Ŝe   trzeba rozebrać pewną część sali w 
momencie kiedy będzie na to odpowiednia pogoda,  aby zobaczyć co dzieje się z łączem. Cieszy się, Ŝe jest 
reakcja rodziców. Natomiast prosi, aby zwrócić uwagę, Ŝe obecna pora roku nie sprzyja takim działaniom 
naprawczym. Dodał, Ŝe ze swojej strony robi wszystko i prosi o  cierpliwość i wyrozumiałość.   
 
P. Kuźmicki - Zapytał co będzie jeśli dalej będzie dochodziło do przecieków ? Czy nie będzie potrzeby wyłą-
czenia sali gimnastycznej jak i sali lekcyjnych ? 
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Przewodniczący RG Adam Rejmak – Odpowiedział Ŝe, jeŜeli będzie tylko w najmniejszym stopniu  zagro-
Ŝenie dla zdrowia dzieci , reakcja będzie jednoznaczna. Właściwi ludzie czuwają i sprawa nie jest pozostawio-
na bez zapomnienia.  
 
P. Kuźmicki –  dodał, Ŝe dochodzi do sytuacji w których trzeba podstawiać wiadra, aby woda nie ciekła.      
To jest trochę Ŝenujące gdy mówimy o nowej inwestycji.  
 
Wójt Zbigniew Słomski – odpowiedział, Ŝe zawsze łatwo jest krytykować. Podkreślił, Ŝe nie ma zagroŜenia 
dla zdrowia Ŝycia.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – powiedział Ŝe , nie podjęli się modernizacji szkoły tylko budowy sali 
gimnastycznej.  
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak -  nadmienił, Ŝe Pani Radna Szczepańska powiedziała, iŜ byłem ojcem 
tej inwestycji. Dodał, Ŝe cieszy się, Ŝe Pani to zauwaŜyła. 
 
Radna Szczepańska – odpowiedziała Ŝe , oczywiście to jest nie prawda Panie Przewodniczący 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - dodał, iŜ za poprzedniej kadencji jako jedyny na  Sali prosił, a Pani 
jako przewodnicząca „chowała głowę w piasek”. Dopiero jako kampania wyborcza postanowili ście zakupić 
projekt.  
 
Radny Powiatowy Jan KrzyŜanowski – Nadmienił Ŝe ,nie było do końca tak.  śeby zakupić projekt. to trze-
ba było uzgodnić realizację, szczególnie z nadzorem konserwatorskim , uzgodnić decyzję zabudowy i uzyskać 
ich pozostałe przygotowane projekty aby została wydana decyzja pozwolenia na budowę.   
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - zapytał w którym roku kadencji ?  Dodając Ŝe ,w ostatnim roku ka-
dencji.  
 
Radny Przybyszewski – Poinformował iŜ,   szczegółowo z poszczególnych sesji powyciągał kiedy , co i jak 
się działo. Dodając aby nie mówić Ŝe, to było w ostatnim roku kampanii wyborczej. 
 
Przewodniczący RG Adam Rejmak  - Zapytał czy są jeszcze jakieś pytania ?  
 
Radny Cackowski Adam – Dodał Ŝe , nie waŜne kto coś buduje. Myśmy pieniądze przeznaczyli na tą budo-
wę  i czy ktoś nie chciałby aby ta budowa wyszła super ? Ŝeby nie było Ŝadnej usterki. Na pewno wszyscy 
byśmy chcieli aby wszystko dobrze było zrobione.  
 
Kierownik ZGK Piotr Kujawski –  Nadmienił Ŝe,  wraz z posiadanymi kwalifikacjami uczestniczył przy nie 
jednym odbiorze na budowach.  Tutaj powstał błąd ukryty konstrukcji  przy odbiorze którego nie da rady 
zdiagnozować. Na budowach jest to neuralgiczny temat i  takie łączenia posiadają błędy ukryte. Nie ma tak Ŝe 
kaŜda budowa jest idealna bo mogą występować róŜne błędy, to się zdarza naprawdę bardzo często.  
 
Radny Stroiński Artur – Dodał Ŝe,  Chciałby podziękować Panu wójtowi za podjęcie działania odnośnie 
podtopień. Pań wójt sprowadził pompę która ma bardzo duŜą wydajność i pomogła w odwodnieniu terenów.  
  
 
 
Ad. 12 
Przewodniczący RG Adam Rejmak – zakończył XXX sesję Rady Gminy Fabianki. 
 
 


